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SEKRETÁŘKA YELLENOVÁ: Dobré ráno všem a děkuji, že jste
tady.

Rád bych se podělil o několik úvodních myšlenek o prioritách, na
které se během tohoto týdne zaměříme.

Za prvé, jsme odhodláni podporovat rozvíjející se trhy v rozvojových
zemích a řešit globální výzvy. To zahrnuje naši pokračující práci na
rozvoji multilaterálních rozvojových bank.

Jeden rok od mé výzvy k akci multilaterálním rozvojovým bankám
jsme spolupracovali s rostoucí koalicí partnerů, abychom dosáhli
významného pokroku v reformách souvisejících s posláním a vizí
Světové banky, pobídkami, operačním modelem a finanční
kapacitou. Jsme rádi, že je Ajay Banga naším partnerem v této práci.
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A těšíme se na další spolupráci s regionálními rozvojovými bankami
a na to, jak dosáhnout větší spolupráce napříč systémem MDB,
včetně lepšího přístupu k financování klimatu.

Již jsme dosáhli významného pokroku v rozšiřování finanční kapacity
MDB. Doporučení, která jsou v současné době implementována
nebo zvažována napříč MDB, by mohla v příštím desetiletí uvolnit
dalších 200 miliard dolarů. To jsou klíčové dodatečné zdroje pro
snižování chudoby, prosazování globální zdravotní bezpečnosti a boj
proti změně klimatu.

Na vlastní kůži jsem viděl, jaký dopad může toto financování mít,
během své poslední cesty do Indie před více než měsícem, kdy jsme
s Ajay Bangou navštívili centrum dat o vzdělávání podporované
Světovou bankou a setkali jsme se se studenty, jejichž životy se
zlepšily.

Existuje prostor pro ještě více, pokud jde o finanční kapacitu, mimo
jiné prostřednictvím některých střednědobých doporučení revize
rámce kapitálové přiměřenosti G20, zejména s ohledem na
disponibilní kapitál.

Žádáme také Kongres o dvě a čtvrt miliardy dolarů na posílení
zvýhodněných financí Světové banky pro globální výzvy a reakci na
krize. A požádali jsme o povolení k půjčce až 21 miliard USD pro
MMF, včetně fondu pro snižování chudoby a růst, který zoufale
potřebuje více zdrojů.

Doufáme také, že během schůzek tento týden vybudujeme podporu
pro ekviproporcionální zvýšení kvót.

Tento týden také poskytuje příležitost k diskusi o oddlužení. Nadále
podporujeme úsilí o poskytování předvídatelného,   řádného a
včasného oddlužení zemím, a to i podle Společného rámce pro
nakládání s dluhy, kde je pokrok příliš pomalý.
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Jako druhou prioritní oblast zůstáváme odhodláni k rozsáhlé a
strategické multilaterální akci v reakci na válku Ruska proti Ukrajině.
Cenový strop a sankce, oba výsledkem bezprecedentní globální
spolupráce, mají silný dopad na schopnost Ruska vést brutální a
nespravedlivou válku.

Jsme také nadále odhodláni podporovat Ukrajinu a nedávno jsme
předložili žádost o dodatečné financování. K dnešnímu dni existuje
podpora obou stran pro toto financování a je důležité, abychom i
nadále poskytovali včasnou ekonomickou pomoc.

Během své návštěvy Kyjeva na začátku tohoto roku jsem z první
ruky viděl důležitost této pomoci pro umožnění odporu Ukrajiny v
první linii.

Jsme také vděční za zapojení našich partnerů, včetně balíčku ve
výši 50 miliard EUR navrženého Evropskou unií a programu
Mezinárodního měnového fondu ve výši 15 miliard USD, který byl
nezbytný pro úsilí Ukrajiny o provádění reforem a stabilizaci
ekonomiky.

A musíme se i nadále soustředit na řešení ničivých důsledků války,
včetně jejího dopadu na potravinovou bezpečnost. Odstoupení
Ruska od Černomořské obilné iniciativy je hluboce znepokojivé a
pociťují jej zejména země s nízkými a středními příjmy.

V reakci na to doufáme, že pokročíme v úsilí, jako je podpora
Globálního programu zemědělství a potravinové bezpečnosti a práce
na úspěšném doplnění Mezinárodního fondu pro zemědělský rozvoj.

V neposlední řadě bude prioritou tohoto týdne pokračování ve
vztazích mezi USA a Indií. Velmi si ceníme našich bilaterálních
vztahů s Indií.

Ve skutečnosti jsem za poslední rok v Indii počtvrté, což z ní dělá
zemi, kterou jsem jako ministr financí navštěvoval nejčastěji. V
červnu jsme také přivítali premiéra Modiho v USA.
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USA jsou domovem největší indické diaspory mimo Asii a jsou
největším exportním trhem Indie. Rozšiřování našich bilaterálních
ekonomických vazeb a naší spolupráce v oblasti globálních výzev je
pro nás zásadní.

A u toho se zastavím. A s tím rád zodpovím vaše otázky.

MODERÁTOR: Začneme s Joshem, s AP.

Q Sekretářko Yellen, moc vám děkuji, že to děláte. Světová banka
mimo jiné také vyjádřila obavy z období vyšších úrokových sazeb a
pomalejšího globálního růstu. Zajímalo by mě, co slyšíte od jiných
zemí o rizicích pro globální růst a jak to formuje všechny priority,
které jste právě nastínil.

TAJEMNÍK YELLENOVÁ: Takže jsme si jistě vědomi rizik pro
globální růst. Řekl bych, že nejdůležitější negativní vliv má válka
Ruska proti Ukrajině, která eskalovala ceny energií a potravin. A jak
– jak mnozí na zasedáních G20 opakovali – opakovaně:
Nejdůležitější věcí, kterou můžeme pro globální růst udělat, je, aby
Rusko ukončilo svou brutální válku proti Ukrajině.

Přesto si myslím, že mě osobně překvapila síla globálního růstu a to,
jak odolná se globální ekonomika ukázala být. A nedávno MMF
poněkud zlepšil své ekonomické projekce.

Mnoho zemí si však vybudovalo důležité nárazníky, které jim
umožnily překonat velmi výrazné otřesy globální ekonomiky. A i když
v některých zemích existují rizika, která byla – jistě byla zasažena,
celkově je globální ekonomika odolná. A jak víte, Spojené státy si
vedly obzvlášť dobře.

MODERÁTOR: Viktoria, Bloomberg.

Q Děkuji. Jako – jen navazující. Jak moc vás znepokojuje čínské
zpomalení? Nebo jak to ovlivní váš globální výhled – jak to ovlivní
váš výhled globálního růstu?
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A také jste právě na Ukrajině mluvil o podpoře USA. Jen mě
zajímalo, zvláště u žádosti o dodatečné financování, jestli máte
vůbec obavy z toho, že budete mít potíže dostat to přes Kongres,
vzhledem k vyjednávání o vládním financování a – ano. Děkuji.

TAJEMNÍK YELLENOVÁ: Takže pokud jde o Čínu, Čína čelí řadě
krátkodobých i dlouhodobých globálních výzev – ekonomickým
výzvám, které pečlivě sledujeme, včetně menšího nárůstu
spotřebitelských výdajů, než se v důsledku toho očekávalo. omezení
COVID, stejně jako dlouhodobé problémy týkající se sektoru
nemovitostí a dluhů – dluhů s tím souvisejících.

A z dlouhodobého hlediska se populační růst samozřejmě nyní
změnil na záporný a pracovní síla se začíná zmenšovat, takže růst
Číny považujte za zpomalující v průběhu času.

To znamená, že Čína má k řešení těchto výzev poměrně dost
politického prostoru.

Takže situaci sledujeme. Nevidím to tak, že by to mělo příliš
významný přímý dopad na Spojené státy. Některé země ve východní
Asii budou pravděpodobněji postiženy zpomalením. Ale je to něco,
co sledujeme.

Pokud jde o dodatek, jsem potěšen, že v obou komorách Kongresu
byla podpora Ukrajiny pro Ukrajinu, a jsem přesvědčen, že se nám
podaří zajistit financování.

Nadále stojíme za Ukrajinou tak dlouho, jak to bude nutné.

MODERÁTOR: Ed, s CBS.

Q Děkuji. Paní ministryně, zajímaly by mě 
 dvě věci. Za prvé, nepřítomnost prezidenta Si a Putina tento víkend

a jak by to mohlo změnit podobu schůzek nebo potenciálně 
 ovlivnit užitečnost G20 do budoucna, pokud tito dva vůdci ve svých –

na nejvyšších úrovních – zde nebudou.
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Také by mě zajímalo, jestli máte nějaké připomínky ke zjevným
zprávám z Číny, že zakazují používání iPhonů vládními pracovníky
nebo je z jakéhokoli důvodu dále omezují, podobně jako jsme
zakázali TikTok a Huawei. Mělo by to nějaké širší dopady na tento
druh pokračujících tam a zpět oproti americké a čínské technologii?
A jak by to mohlo ovlivnit globální ekonomiku?

SEKRETÁŘKA YELLENOVÁ: Dovolte mi začít vaší první otázkou
týkající se nepřítomnosti Si Ťin-pchinga a Putina. Myslím, že je
důležité zdůraznit, že G20 je hlavním přispěvatelem k řešení
globálních problémů. Vnímáme ji jako přední organizaci, která na
globálním základě přijímá zásadní výzvy, kterým čelí globální
ekonomika, a zejména globální Jih.

A věřím, že G20 – navzdory zjevným problémům způsobeným –
kvůli válce Ruska proti Ukrajině a ruské, 

 víte, všeobecné absenci iniciativ G20, věřím, že G20 byla extrémně
účinná. A zvláště pod vedením Indie se naše cíle pro G20 těsně
shodovaly s cíli Indie. Řešili jsme velmi důležité výzvy.

Jak jsem již zmínil, myslím si, že jsme dosáhli značného úspěchu ve
změně způsobu, jakým celý multilaterální rozvojový systém funguje
– zvýšili jsme jeho poslání, aby čelil řadě globálních výzev, od lepší
připravenosti na budoucí pandemie, kde jsme založili nový pracovní
skupina ministrů financí a zdravotnictví; fond – pandemický fond
Světové banky; stejně jako změna klimatu, řešení globálních výzev
spolu se snižováním chudoby.

Za poslední rok jsme udělali velmi podstatný pokrok ve změně nejen
poslání, ale také ve zlepšení finančních zdrojů multilaterálních
rozvojových bank, aby mohly plnit své kritické poslání při změně
pobídek a struktur, na jejichž základě fungují. A já – myslím, že to
byla mimořádně účinná iniciativa.
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Pod vedením Indie byl dluh – mezinárodní dluh a poskytoval úlevu
zemím, které jsou předlužené – částečně kvůli dopadu ruské války
proti Ukrajině, ale také kvůli prostředí s vysokými úrokovými sazbami
– a začněte – věřte, že jsme tam začíná dosahovat výrazného
pokroku.

Takže vidím G20 jako velmi efektivní fórum. Oceňujeme vedení
Indie. Sami se těšíme na hostování G20 v roce 2026. A i bez aktivní
účasti Ruska a napětí, které válka vytvořila, stále vidím G20 jako
vysoce efektivní.

Otázka: A Čína potenciálně, víte, zadržuje přístup k iPhonům?

SEKRETÁŘKA YELLENOVÁ: Oh, na iPhone – omlouvám se. Já –
nevím, co s tím souvisí. Nejsem – opravdu nejsem připraven vám na
to odpovědět.

MODERÁTOR: James (neslyšitelný).

Otázka: Děkuji, ministryně Yellenová. Jak brzy očekáváte, že se k
vašemu plánu pro Světovou banku s konkrétními závazky připojí
další američtí spojenci a partneři? A bude tento rozsah dostatečný
ke skutečnému snížení závislosti rozvíjejících se ekonomik na
půjčkách z Číny, které vaše administrativa označila za nátlakové?

SEKRETÁŘKA YELLENOVÁ: Určitě se s našimi partnery G20
snažíme posílit finanční kapacitu Světové banky a systému MDB
obecněji.

A reformy, které probíhají, jak jsem naznačil, by mohly během příští
dekády vést k dalším 200 miliardám dolarů.

Kromě toho se těšíme na diskusi o možnosti dalších Capi –
zavedení dalších doporučení Rámce kapitálové přiměřenosti – jako
je přidání disponibilního kapitálu, který by mohl dále navýšit zdroje.



8/9

Prezident Biden však požádal Kongres, aby poskytl Světové bance
dalších dvě a čtvrt miliardy dolarů – iniciativa, která má ukázat náš
závazek zmírnit globální problémy Jihu; řešení globálních problémů,
jako je změna klimatu a připravenost na pandemii.

A tyto zdroje mohou vést k přibližně dalším 25 miliardám dolarů –
pouze americký příspěvek – k úvěrové schopnosti Světové banky. Šli
by na dodatečné finanční prostředky pro IDA na poskytování velmi
levných dotovaných půjček nejproblematičtějším zemím s nízkými
příjmy a také na zvýhodněné financování – jako zvýhodněné
financování na řešení globálních problémů.

A požádali jsme další země, aby se k nám připojily v rozsahu, v
jakém jsou schopny této iniciativy. Doufáme, že se k nám připojí
další země, v závislosti na jejich finanční kapacitě, a my to
dokážeme rozšířit.

Kromě toho, pokud jde o MMF, dodatek požaduje dodatečnou půjčku
ve výši 25 miliard USD od USA fondu pro snižování chudoby a růst
při MMF, která by představovala další zvýhodněné financování pro
země s nízkými příjmy.

Jde tedy o důležité iniciativy, které dělají, co můžeme. A není to jen
otázka reakce na Čínu; je to otázka řešení dlouhodobých globálních
výzev, snižování chudoby, řešení globálních – globálních problémů
veřejných statků, což je – to je kriticky důležité poslání.

MODERÁTOR: Catherine Lucey, deník.

Q Děkuji vám, tajemníku. Myslíte si, že se G20 podaří dosáhnout
dohody o komuniké a v jeho rámci konkrétně o válce na Ukrajině?

SEKRETÁŘKA YELLENOVÁ: Chápu, že je náročné vytvořit takový
jazyk, ale vím, že vyjednavači o tom diskutují a tvrdě na tom pracují.
A jsme samozřejmě připraveni spolupracovat s Indií a pokusit se
vypracovat komuniké, které by tento problém úspěšně řešilo.

MODERÁTOR: Máme čas na poslední otázku. (Neslyšitelný.)
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Q Děkuji, paní ministryně. Existují náznaky, že Rusko našlo způsob,
jak obejít váš cenový strop tím, že používá méně západních
pojišťovacích služeb a lodí. A ve skutečnosti se cena ruské ropy – v
některých případech vyšplhala nad cenový strop. Obáváte se, že je
stále obtížnější účinně implementovat vaši politiku vůči Rusku?

SEKRETÁŘKA YELLENOVÁ: Takže mám dojem, že cenový strop
nadále funguje.

Mělo to dva góly. Jedním z nich bylo snížit ruské příjmy. A náš odhad
je, že ruské příjmy z ropy se za poslední rok snížily zhruba o 44
procent. Druhým cílem bylo udržet světový trh dobře zásobený a
ruský export a prodej na světový trh pokračovaly a nijak výrazně
neklesly.

Nyní se zákaz repl- — vztahuje na služby. Cenový strop 60 USD se
tedy vztahuje na jakoukoli ropu prodávanou pomocí služeb členů
koalice. A přestože existují – existují prodeje, které jsou povoleny v
rámci cenového stropu, jak jste zmínil, které nevyužívají západní
služby – a mnohé z nich se odehrávají za ceny nad 60 USD – nejsou
porušením cenového stropu. A pro Rusko a další země je velmi
drahé poskytovat služby, kde mají západní poskytovatelé jasné
cenové výhody.

A tak, zatímco se takové věci dějí, narušuje to příjmy, které je Rusko
schopno z těchto prodejů získat na internetu.

A jistě, existují značné prodeje, které se vyskytují také pomocí
západních služeb. A pokud můžeme říci – a určitě sledujeme
vyhýbání se sankcím – k těmto prodejům dochází pod cenovým
stropem 60 USD. Takže věřím, že to bude fungovat dál.

MODERÁTOR: Díky všem.

 
 


